2018年12月19日 星期三

首而 期刊介绍

编辑部 投稿须知 英文刊IFA

会议信息

联系我们

留言与回复

动物营养学报 2011, Vol. 23 Issue (02):293-298 DOI:

饲料营养

最新目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索

<< Previous Articles | Next Articles

把本文推荐给朋友

加入引用管理器

作者相关文章

加入我的书架

Email Alert

RSS

枯草芽孢杆菌对Caco-2细胞抗氧化功能的影响研究

崔志文,黄琴,黄怡,吴红照,文静,李卫芬*

(浙江大学动物科学学院,教育部动物分子营养学重点实验室,杭州310029)



s subtilis on Antioxidative Function of Caco-2 Cells

lUANG Yi , WU Hongzhao , WEN Jing , LI Weifen*

nimal Nutrition of China Ministry of Education, College of Animal Sciences, Zhejiang University, Hangzhou 310029, China)

相关文章

Download: PDF (610KB) HTML (0KB) **Export:** BibTeX or EndNote (RIS) **Supporting Info**

摘要本试验旨在研究枯草芽孢杆菌对氧化应激状态下Caco-2细胞抗氧化功能的影响。将Caco-2细胞分为4组,对照 I(空白对照组, $0~\mu mol/L~H2O2$)和对照 Π (氧化应激组, $100~\mu mol/L~H2O2$),处理 $I~\Lambda$ 处理 Π 分别在对照 Π 条件下添加枯草芽孢杆菌 $B1\Lambda$ B10(终浓度为0.3×108 CFU/mL),分别于12、48 h测定氧化应激状态下Caco-2细胞上清液和裂解液的抗氧化活性。结果表明: 与空白对照组和氧化应激组相比,添加2株枯草芽孢杆菌均极显著提高了Caco-2细胞培养上清液12、48 h时的总抗氧化能力 (P<0.01)。其中,菌株B1可显著提高上清液中抗超氧阴离子(O2-)(P<0.01)、超氧化物歧化酶(SOD)(P<0.01)和过氧化 氢酶(CAT)(P<0.01)以及48 h的过氧化物酶(POD)活性(P<0.01),而菌株B10除提高了Caco-2细胞上清液中抗O2-、SOD 和CAT活性(P<0.01)外,还提高了细胞抑制羟自由基(·OH)能力(P<0.01)和POD活性(P<0.01或P<0.05);添加枯草芽孢 杆菌组细胞上清液中12 h时的乳酸脱氢酶(LDH)活性和丙二醛(MDA)含量与氧化应激组相比差异不显著(P>0.05),48 h时则 均极显著降低 (P<0.01)。细胞培养12 h时,氧化应激组细胞裂解液中SOD活性和GSH含量比空白对照组低 (P<0.05)而POD活性 高(P<0.01),48 h时结果与之相反,此时添加枯草芽孢杆菌组均极显著提高了细胞裂解液中POD的活性(P<0.01)。结果提示,2 株枯草芽孢杆菌均提高了氧化应激状态下细胞的抗氧化功能。

关键词: Caco-2细胞;枯草芽孢杆菌;抗氧化活性;氧化应激;作用机制

Abstract: This experiment was conducted to study the effects of Bacillus subtilis on antioxidative function of Caco-2 cells under oxidative stress. Caco-2 cells were randomly divided into 4 groups, control I (0 µmol/L H2O2) and group Π (oxidative stress group, 100 μ mol/L H2O2), treatment Π and treatment Π added with B. subtilis B1 and B10 (at final concentration of 0.3×108 CFU/mL) in the condition of oxidative stress group, respectively, whose antioxidative activities at 12 and 48 h were measured in culture supernatant and lysate. The results showed as follows: compared with the control I and the oxidative stress group, the two groups added with B. subtilis increased significantly the total antioxidative capacity (T-AOC) in cultured supernatant of Caco-2 cells at 12 and 48 h (P<0.01); B1 increased the anti-superoxide anion (O2-) (P<0.01), superoxide dismutase (SOD) (P<0.01), catalase (CAT) activities (P<0.01) , and the peroxidase (POD) activity at 48 h (P<0.01) , while B10 not only increased the activities of anti O2-, SOD, and CAT (P<0.01), but also increased the inhibition capacity of hydroxyl radical (OH) (P<0.01) and the POD activity (P<0.05 or P<0.01); compared with the oxidative stress group, there were no significant differences in the lactate dehydrogenase (LDH) activity and malondialdehyde (MDA) content of the cells culture supernatant in the groups added with B. subtilis at 12 h (P>0.05), but they were significantly lower at 48 h (P<0.01). Compared with the control I, there were lower SOD activity (P<0.05), less GSH content (P<0.05) and higher POD activity (P<0.01) of the cells lysate in the oxidative stress group at 12 h, while the results were the contrary at 48 h, but adding B. subtilis increased POD activity significantly (P<0.01). These results indicate that the two strains of B. subtilis can increase the antioxidative function of Caco-2 cells under oxidative stress. [Chinese Journal of Animal Nutrition, 2011, 23(2): 293-298]

Keywords: Caco-2 cell; B. subtilis; antioxidative activities; oxidative stress; mechanism

引用本文:

- . 枯草芽孢杆菌对Caco-2细胞抗氧化功能的影响研究[J]. 动物营养学报, 2011, V23(02): 293-298
- . Effects of Bacillus subtilis on Antioxidative Function of Caco-2 Cells[J]. Chinese Journal of Animal Nutrition, 2011,V23(02): 293-298.

 $http://211.154.163.124/Jweb_dwyy/CN/Y2011/V23/I02/293$ http://211.154.163.124/Jweb_dwyy/CN/ 戓

没有本文参考文献

没有找到木文相关文献

Copyright 2010 by 动物营养学报